
 

 

 

Z Á P I S 

 

ze zasedání Akademického senátu PřF UHK 

        dne 17. února 2021 

 

 

Zasedání Akademického senátu PřF UHK proběhlo distanční formou. 

 

Přítomni: dr. Studnička, dr. Radocha, dr. Myslivcová-Fučíková, Mgr. Chrienová, 

Mgr. Prchalová, Bc. Skoupilová, dr. Kühnová st., sl. Hatriková 

 

Omluveni: dr. Kühnová ml. 

 

Hosté: doc. Kříž, dr. Musílek, Ing. Kostrová, doc. Trojovský, prof. Musílek, Ing. 

Svoboda, dr. Daniel Campbell a další hosté 

 

Program: 1. Změna složení studentské komory AS PřF UHK 

2. Zpráva o činnosti PřF UHK za rok 2020 

3. Strategický záměr UHK 

4. Strategický záměr PřF UHK 

5. Rozpočet PřF UHK 

6. Projednání žádosti o rozšíření akreditace o novou specializaci 
7. Různé 

Předseda senátu dr. Studnička přivítal přítomné na zasedání akademického senátu, 
konstatoval, že je přítomno 8 členů Akademického senátu PřF UHK z celkového počtu 9, 
tím je tedy senát usnášeníschopný. Poté seznámil přítomné s programem dnešního 
zasedání a upřesnil podmínky hlasování. Stanovil dva skrutátory – RNDr. Jitku Kühnovou, 
Ph.D. a Bc. Ilonu Lankašovou. Dále sdělil, že dle čl. 9a bodu 5 Jednacího řádu 
Akademického senátu PřF UHK (účinného od 04.11.2020) bude z jednání pořizován 
audiovizuální záznam. 

 

K bodu 1) Změna složení studentské komory AS PřF UHK 

Předseda senátu dr. Studnička sdělil, že členka senátu za studentskou komoru 

sl. Tvrdíková ukončila k 1. 12. 2020 studium na naší fakultě a tím zanikl její mandát 

v akademickém senátu. Dle čl. 3 odst. 9 Volebního řádu akademického senátu PřF UHK 

v případě uvolnění místa v některé z komor AS PřF nastoupí na uprázdněné místo vždy 

prvý náhradník do příslušné komory z výsledkové listiny posledně konaných řádných 

voleb.  Na základě výše uvedeného oslovil dr. Studnička sl. Hatrikovou, tato mandát v AS 

PřF přijala.  
 

K bodu 2) Zpráva o činnosti PřF UHK za rok 2020 

Dr. Studnička předal slovo panu děkanovi doc. Křížovi.  Doc. Kříž sdělil, že o činnosti PřF 

UHK za rok 2020 bude informovat na zasedání Akademické obce PřF, které se bude konat 

bezprostředně po skončení tohoto zasedání.  Tuto informaci vzali přítomní na vědomí. 

 
 



K bodu 3) Strategický záměr UHK 

Dr. Studnička předal slovo panu děkanovi doc. Křížovi. Doc. Kříž sdělil, že termín 

Dlouhodobý záměr se používal do konce roku 2020, od ledna 2021 dle novelizace 

vysokoškolského zákona se již používá termín Strategický záměr. Díky pandemii došlo ke 

zdržení mnoha věcí, i schvalování Strategického záměru UHK, na který pak je navázán 

Strategický záměr PřF. Strategický záměr je připraven a je schvalován všemi grémii, UHK 

jej má připraven na 10 let.  Poté předal slovo proděkanovi pro strategii a rozvoj 

doc. Hubálovskému.   Doc. Hubálovský sdělil, že Strategický záměr UHK se skládá z hlavní 

části a z části týkající se internacionalizace.  Z tohoto dokumentu vycházejí plány realizace 

na jednotlivé roky v průběhu deseti let, je rozdělen na 4 hlavní prioritní části. Každá z částí 

se týká dané oblasti, kterou VŠ plánuje rozvíjet a realizovat v nadcházejícím desetiletí. 

O těchto jednotlivých částech pak pohovořil podrobněji.  Součástí Strategického záměru 

bude strategie internacionalizace jako samostatná příloha.  Každá z fakult musí na tento 

celouniverzitní strategický záměr navázat a vypracovat svůj vlastní fakultní záměr. Na 

něm začínáme pracovat, budeme vycházet z tohoto celouniverzitního záměru, rozdíl bude 

v tom, že přílohu strategii internacionalizace včleníme již do tohoto strategického záměru. 

Dále sdělil, že na kolegiu děkana byl projednán harmonogram, podle nějž by v rámci 

vedení měla být dokončena hlavní příprava záměru do 10. 3., do 14. 4. budou mít možnost 

podávat k záměru připomínky vedoucí kateder a do 21.4. by mělo být záměr zfinalizován. 

Poté bude předložen k projednání Vědecké radě PřF a AS PřF ke schválení, 

předpokládáme konec května, začátek června. Koncem června by již měl být tento 

Strategický záměr PřF zveřejněn. Z tohoto dokumentu pak vycházejí jednotlivé plány 

realizace, které se pak na každý rok aktualizují a vybírají se úkoly, které chceme v daném 

roce realizovat.  

Dotazy nebyly. 
 

K bodu 4) Strategický záměr PřF UHK – viz bod 3. 
 

K bodu 5) Rozpočet PřF UHK 

Dr. Studnička předal slovo paní tajemnici Ing. Kostrové. Ing. Kostrová sdělila, že probíhala 

uzávěrka hospodářského roku, v té souvislosti se rozběhlo rozdělování financí na 

jednotlivé fakulty. V současné době se rozpočítávají data ukazatele K, k tomu podala 

podrobnější informace. Další ukazatelé jsou v počáteční fázi. Pan děkan pro senátory ze 

studentské komory upřesnil, že ukazatel K znamená tzv. výkonovou část rozpočtu, kdy 

MŠMT posílá příspěvek, který se dělí na fixní část a výkonovou část.  
 

K bodu 6) Projednání Žádosti o rozšíření akreditace o novou specializaci 

Dr. Studnička předal slovo dr. Musílkovi. Dr. Musílek sdělil, že se jedná o rozšíření 

akreditovaného studijního programu Chemie o třetí specializaci, není to tedy nová 

akreditace. Poté předal slovo prof. Musílkovi, tento sdělil, že důvodem podání této 

akreditace je skutečnost, kdy sami studenti vznesli požadavek na rozšíření specializace 

stávajícího programu tak, aby se zaměřoval více na samotnou analýzu různých 

biomolekul. Dodal, že skladba předmětů odpovídá tomu, aby studenti načerpali poznatky 

a dovednosti, které se týkají analýzy biomolekul, bioorganických sloučenin. Výstupem pak 

bude lepší připravenost pro budoucí praktické uplatnění. 

Dotazy: 

Dr. Radocha upozornil na drobné kosmetické úpravy akreditace, tyto budou opraveny.  



Dr. Myslivcová vznesla dotaz k problematice některých předmětů, dotaz odpověděl prof. 

Musílek. a dr. Musílek. 
 

O projednání Žádosti o rozšíření akreditace o novou specializaci bylo hlasováno: 
pro: 8    proti: 0   zdržel se: 0 

K bodu 7) Různé 

Dr. Studnička sdělil, že byl požádán dr. Campbellem, zda by mohl promluvit na zasedání 
akademického senátu a dodal, že dle čl. 7 odst. 2 Jednacího řádu AS PřF UHK pokud člen 
akademické obce PřF projeví zájem, aby AS jednal v určité záležitosti, může tak učinit 
prostřednictvím člena AS. Poté mu předal slovo. Dr. Campbell hovořil o nouzovém stavu 
v ČR a s ním souvisejícím omezením občanských svobod, majícím neblahé důsledky na 
obyvatelstvo.  Na závěr svého proslovu vyzval senátory k tomu, aby byla vytvořena 
pracovní skupina, která připraví vyjádření AS PřF UHK k současným opatřením vlády ČR, 
které odsoudí zbytečně drakonická opatření a ta opatření, která nesměřují na ochranu 
obyvatel. 
Dr. Studnička otevřel diskusi. 
Ing. Kostrová sdělila, že akademická půda je apolitická, navrhuje se zdržet jakýchkoliv 
prohlášení. 
Doc. Kříž se domnívá, že k podávání jakéhokoliv politického prohlášení nemáme jako 
instituce oprávnění a dodal, že na PřF nemáme žádné odborníky zabývající se danou 
problematikou, jeho tvrzení podpořil i Dr. Musílek.  
K výše uvedenému se poté rozjela rozsáhlá diskuse.  
 

Závěrem sdělil Dr. Studnička, že AS je nestranný, on sám je v kontaktu s celou řadu 
nemocnic a hospiců, situace je opravdu nestandardní, z níž vychází řada nepříjemných 
situací.  Poděkoval dr. Campbellovi za příspěvek do různého a dodal, že dr. Campbell může 
sám iniciovat vznik pracovní skupiny zabývající se vládními opatřeními a že vytvoření 
takové pracovní skupiny není v kompetenci AS. 
 

Senát se nyní vyjádří se k současným vládním opatřením na výzvu Dr. Campbella. 
Hlasováno: 

pro: 0    proti: 8   zdržel se: 0 
 
Vzhledem k výsledku hlasování se nebude AS vyjadřovat k současným vládním 
opatřením. 
 
Usnesení z jednání: 
Akademický senát PřF UHK na zasedání dne 17. února 2021, které se konalo 
distanční formou, přijal usnesení: 

1) Členkou AS PřF UHK se dle pravidel Volebního řádu AS PřF stává sl. Hatriková.  
2) AS PřF UHK projednal Žádost o rozšíření akreditace o novou specializaci. 
3) AS PřF se nyní nevyjádří k aktuálním opatřením na výzvu Dr. Campbella. 

 
O schválení Usnesení z jednání bylo hlasováno: 

 Pro: 8 Proti: 0 Zdržel se: 0 
 
Zapsala: Bc. Ilona Lankašová   

RNDr. Filip Studnička, Ph.D. 
předseda AS PřF UHK 


